
ZÁPIS 
z 2. zasedání Studentské rady Univerzity Pardubice 

konaného dne 23. března 2020 v online prostředí  
Microsoft Teams 

 
Přítomní členové SRUPa: Lucie Částková, Hynek Ludvík, Tomáš Svoboda, Martin Šimek, 
Diego Alejandro Valdés, Lada Dubnová, Jiří Šlapák, Martin Šustr, Marek Laška, Petr 
Leinweber, Filip Vávra, Marek Henzl, Šárka Caitlín Rábová, Markéta Klapalová, Patricie-
Anna Reitzová, Inna Zelenská, Dana Sommerauerová, Eliška Matušková, Petr Šohájek, 
Ondřej Valchař, Michal Havrda,  
 
 
Omluveni: Markéta Svobodová 
 
Neomluveni: Ondřej Kuba, Tomáš Kupilík, Filip Majerík, Tomáš Vyčítal, Monika 
Kopřivová, Ludmila Stašová, Pavel Šimon, Zlata Bauerová, Anežka Matyášová, Jaroslav 
Bureš, Zdeňka Horáčková, Martin Housírek, Filip Kuba 
 
Hosté: Pavlína Coufalová, Michal Bielák, Iva Brejšová, Ondřej Pavelka, Klára Baťová, Jiří 
Dostál, Andrea Švecová, Lenka Musilová, Aneta Chrobáková, Martina Valešová, Šárka 
Bednářová 
 
 
Program zasedání: 

1. Zahájení. 
2. Schválení programu zasedání. 
3. Informace z předsednictva SRUPa. 
4. Zpráva z kolejí. 
5. Odstěhování z kolejí 15. března 2021. 
6. Situace na kolejích s ohledem na koronavirus. 
7. Změna začátku akademického roku. 
8. Změna jednacího řádu (online zasedání). 
9. Online komunikace členů SRUPa.  
10. Různé 
11. Závěr. 

 
Na začátku zasedání bylo přítomno 19 členů, začátek zasedání v 17:05. 
 
 
1. Zahájení. 

Předsedkyně SRUPa Lucie Částková přivítala přítomné nové členy na on-line schůzi 
SRUPa a stanovila pravidla v on-line komunikaci.  

 
 



2. Schválení programu zasedání. 
Předsedkyně SRUPa představila program zasedání a poprosila o vložení bodu Situace na 

kolejích s ohledem na koronavirus mezi bod 5 a 6. Skrutátorem on-line zasedání předsedkyně 
zvolila svého místopředsedu Hynka Ludvíka 

 
Hlasování: PRO 19, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 
 
3. Informace z předsednictva SRUPa. 

 
Předsedkyně SRUPa informovala, že od minulého zasedání jsou jejími místopředsedy Jiří 

Šlapák a Hynek Ludvík. Šlapák se věnuje propagaci SRUPa, obnově webových a 
facebookových stránek. Šlapák rovněž vyzval všechny, aby posílali podněty nebo žádosti na 
sdílení různých příspěvku, rovněž za účelem zvýšení aktivity těchto stránek. 

Předsedkyně Částkové projevila znepokojení o nízkém povědomí o funkci a činnosti 
organizace SRUPa. V souvislosti s tím vyzvala senátory, kteří se budou chtít účastnit, o zaslání 
medailonku o jejich osobě za účelem prezentace senátorů a SRUPa studentům Univerzity 
Pardubice. Všichni, kdo se budou chtít účastnit, můžou kontaktovat kohokoliv z předsednictva 
SRUPa. 

Ludvík navrhl uspořádat workshopy pro studenty z jednotlivých fakult. Dobrovolníci by 
mohli pořádat besedy dle zvolených témat a vše by bylo přístupné všem studentům Univerzity 
Pardubice. 

 
4. Zpráva z kolejí 

 

Předsedkyně SRUPa uvedla práci doktorky Synkové a jejich studentů, kteří provedli 
průzkum a zhodnotili situaci na kolejích UPa v práci nazvané Bydlení studentů Univerzity 
Pardubice. Předsedkyně dále předala slovo Ludvíkovi, který rovněž rozvedl popis dané práce, 
že v dokumentu jsou aktuální informace a sám se ztotožňuje s většinou z daných bodů. 

 
5. Odstěhování z kolejí 15. března 2021. 

 
Předsedkyně SRUPa Částková informovala o možnosti ubytování na budově kolejí B 

v příštím akademickém roce pouze do 15. března 2021, reagovala tak na podněty studentů, kteří 
tuto problematiku otevřeli a řeší. Od tohoto data má probíhat rozsáhlá rekonstrukce budovy B. 
Brejšová informovala, že zároveň daný rok dochází k omezení jednolůžkových pokojů na 
budově kolejí A a tyto pokoje budou poskytovány pouze v rámci budovy D. V rámci diskuze 
bylo navrhováno: zjištění možného posunu termínu uzavření budovy kolejí B, spojení 
samostatných osob bydlících na dvoulůžkových pokojích či uvolnění míst studentů z programu 
Erasmus, které nemusejí být v příštím roce využity. 

 
SRUPa dává tuto stížnost k projednání předsednictvu AS UPa. 
 
Hlasování: PRO 19, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 
 



6. Situace na kolejích s ohledem na koronavirus 
 
Předsedkyně SRUPa informovala, že rovněž daný bod je zejména řešen na základě stížností 

studentů, kterým se s ohledem na danou situaci nelíbí jednání kolejí. Ludvík o daném tématu 
jednal s ostatními vysokými školami v České republice a informoval, že každá vysoká škola 
má jiné postupy a podmínky a různými způsoby upravují provoz kolejí jako například: 
Univerzita Karlova snižuje o 85 % výši kolejného pro studenty, kteří si svůj pokoj nechají 
zapečetit a nevstoupí do něho v průběhu uzavření škol; ČVUT dovoluje studentům ukončit 
pobyt na kolejích bez stržení vratné kauce; Masarykova Univerzita neplánuje žádné změny na 
kolejích během karantény.  

Koleje na UPa v současnosti využívají především studenti z programu Erasmus. Avšak 
mnozí jsou znepokojeni tím, že někteří studenti programu Erasmus nerespektují ochranná 
opatření nařízené vládou České republiky kvůli situaci ohledně koronaviru – pohybují se bez 
ochrany dýchacích cest a shlukují se do větších skupin. Ludvík informoval, že v daném případě 
lze volat na krajskou hygienickou stanici či policii. 

Studentům se také nelíbí jednání kolejí spojené s opatřeními týkajících se šíření koronaviru 
v České republice. Rádi by touto cestou poprosili o větší informovanost ze strany kolejí 
s ohledem na danou situaci a možnost ukončení pronájmu jednotlivých pokojů bez poplatků. 
Rovněž v dané situaci rozhodně nepovažujeme za vhodné vyzývání studentů k okamžitému 
vystěhování a uklízení pokojů, v případě, že student podá žádost o ukončení bydlení na 
kolejích. Tímto jednáním by mohlo docházet k migraci studentů na kolejích, a tím i porušení 
daným doporučených opatření. 

V souvislosti s hromaděním podnětů a problémů od studentů v souvislosti s kolejemi byly 
vysloveny prosby k opětovné realizaci Komise pro záležitosti kolejí a menzy SRUPa, která by 
se těmito podněty blíže zabývala. 
 
SRUPa dává tuto stížnost k projednání předsednictvu AS UPa 
 
Hasování: PRO 19, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 
7. Změna začátku akademického roku 

 

Předsedkyně SRUPa Částková se dotázala zástupců jednotlivých fakult, jestli se jejich 
fakult týká a popřípadě i vyhovuje posunutí akademického roku na začátek v září. Z diskuze 
vzešlo, že každá fakulta má jinou strukturu akademického roku i zkouškového období, tudíž se 
tyto podněty týkají a budou řešeny na Fakultě ekonomicko-správní. 

 
8. Změna jednacího řádu (online zasedání). 
 
V souvislosti s mimořádnou situací konání zasedání SRUPa online pomocí konferenčního 
hovoru byli členové SRUPa informování, že Jednací řád SRUPa přímo nenařizuje, jakým 
způsobem se mají zasedání konat. Členové SRUPa se v diskuzi shodli, že konání online 
zasedání není v rozporu s Jednacím řádem SRUPa, a tedy není nutné v něm provádět další 
změny pro potřeby konání online zasedání v budoucnu. 

 



 

 

9. Online komunikace členů SRUPa 
 

Předsedkyně SRUPa informovala o komunikaci členů SRUPa formou Facebooku, vyzvala 
o stažení aplikace Microsoft Teams pro další případná zasedání, případně využívání aplikace 
Slack. Senátoři se vyjádřili ke komunikaci přes Microsoft Teams. Svoboda informoval, že u 
aplikace Microsoft Teams lze nastavit i notifikace pro upozornění na aktivitu formou e-mailu. 
Rovněž se v dané aplikaci dají udělat i uzavřené skupiny pro senátory z jednotlivých fakult. 
Závěr z rozpravy je, že senátoři chtějí veškeré informace dostávat pomocí mailu. Senátoři 
souhlasili s využívaním Microsoft Teams pro konferenční hovor během online zasedání, ale 
nedoporučují ho používat jako další informační kanál. 

 

10. Různé 
 

Šimek informoval, že na Fakultě chemicko-technologické momentálně dochází k přípravě 
odpočinkových zón pro studenty. 

Někteří studenti zaslechli o změně vedení Správy kolejí a menzy a rádi by se dozvěděli 
více. 

 

11. Závěr. 
Členům SRUPa, kteří se zasedání zúčastnili, předsedkyně poděkovala za aktivitu. 
 
 
                 Lucie Částková 
         t.č. předsedkyně SRUPa 


